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خبر فوتبال

 ادعای سازمان صداوسیما: حق 
پخش ورزش را پرداخت کردیم!

به گزارش ایســنا،  برای اولین بار، بر اســاس قانون  �
بودجه سال ۱۳۹۹ مشخص شد که به استناد بند (پ) 
ماده (۹۲) قانون برنامه ششم توسعه، وزارت ورزش 
و جوانان و ســازمان صداوسیمای جمهوری اسلامی 
ایران مکلف هســتند درآمدهای تبلیغاتی ناشــی از 
پخش مسابقات ورزشــی را به ردیف درآمدی شماره 
۱۴۰۱۸۴ نزد خزانه داری کل  کشــور واریز کنند. وجوه 
واریــزی از محل ردیف ۴۹-۵۳۰۰۰۰ مندرج در جدول 
شماره (۹) این قانون به نســبت ۳۰ درصد در اختیار 
وزارت ورزش و جوانان (برای کمک به فدراسیون های 
مربوطه) و ۷۰ درصد در اختیار سازمان صداوسیمای 
جمهوری اســلامی ایران قرار می گیرد. در این قانون، 
همچنیــن درآمد حاصل از تبلیغات ناشــی از پخش 
مســابقات ورزشــی موضوع بند (پ) ماده ۹۲ قانون 
برنامه ششم توسعه در ردیف ملی ۵۰ میلیارد تومان 
در نظر گرفته شــده که بر اســاس این ســهم سازمان 
صداوسیما ۳۵ و سهم وزارت ورزش ۱۵ میلیارد تومان 
تعیین شد. همچنین بر اساس قانون بودجه سال ۱۴۰۰، 
درآمد حاصل از تبلیغات ناشــی از پخش مســابقات 
ورزشــی ۱۵۰ میلیارد تومان برآورد شــد کــه باید به 
نسبت ۳۰ به ۷۰ بین وزارت ورزش و جوانان و سازمان 
صداوســیما تقسیم شود؛ بنابراین سهم وزارت ورزش 
و جوانان از ســهم تبلیغات ناشی از پخش مسابقات 
ورزشــی که ۱۵۰ میلیارد تومان برآورد شده، بر اساس 
قانــون بودجه ســال ۱۴۰۰ معادل ۳۰ درصد اســت 
کــه برابر ۴۵ میلیارد تومان می شــود و مطابق قانون 
بودجه، در ســال جاری صداوسیما باید این مبلغ را به 
ورزش ایران پرداخت کند. پیش تر بر اساس اعلام ژاله 
فرامرزیان، معاون سابق توسعه مدیریت و منابع وزارت 
ورزش و جوانان، با وجود اینکه ســازمان صداوسیما 
در ســال ۹۹ مکلف بــه واریز درآمدهــای تبلیغاتی 
ناشــی از پخش مسابقات ورزشی نزد خزانه داری کل  
کشــور بود  اما ریالی از مبلغ تعیین شده را واریز نکرد؛ 
باوجوداین حالا مصطفی محمدی، رئیس مرکز طرح، 
برنامه و بودجه ســازمان صداوســیما درباره آخرین 
وضعیت پرداخت درآمدهای تبلیغاتی ناشی از پخش 
مسابقات ورزشــی به ردیف درآمدی شماره ۱۴۰۱۸۴ 
نزد خزانه داری کل  کشور اعلام کرده است: در بودجه 
سال ۹۹ و ۱۴۰۰ بخشی به نام حق پخش داشتیم. در 
بودجه سال گذشته عددی که توسط دولت و مجلس 
شورای اســلامی تکلیف شــده بود، به صورت کامل 
توسط ســازمان صداوســیما پرداخت شده و در سال 
۱۴۰۰ نیز بخشــی از درآمدهایی که بابت این موضوع 
پیش بینی و وصول شــده، به حساب خزانه پرداخت 
شــده اســت. اظهارات رئیس مرکز طــرح، برنامه و 
بودجه ســازمان صداوســیما د رحالی مطرح شــده 
است که معاون وقت توسعه مدیریت و منابع وزارت 
ورزش و جوانان در ســال جاری به ایســنا اعلام کرده 
بود «پرداخت نشــدن درآمد حاصل از تبلیغات ناشی 
از پخش مسابقات ورزشی به وزارت ورزش و جوانان، 
به نهادهای نظارتی گزارش شــده اســت. همچنین 
دیوان محاســبات کشور در گزارش تفریغ بودجه سال 
۹۹ کل اعلام کرد که ســازمان صداوســیما مبلغی از 
درآمدهای تبلیغاتی ناشی از پخش مسابقات ورزشی 
را به حساب خزانه داری کل کشور واریز نکرده است و 
گزارش این دیوان مهر تأییدی بر اعلام وزارت ورزش و 
جوانان مبنی بر پرداخت نشدن مطالبات ورزش ایران 
از ســوی ســازمان صداوســیما و از محل درآمدهای 
تبلیغاتی ناشی از پخش مسابقات ورزشی بود و نشان 
داد کــه از ۱۵ میلیارد تومانی که این ســازمان باید به 
ورزش کشــور جهت تخصیص به رشته های مختلف 
(متناسب با سهم) پرداخت می کرده، ریالی پرداخت 
نشــده اســت!». حال با اظهارات رئیس مرکز طرح، 
برنامه و بودجه ســازمان صداوســیما به نظر می رسد 
که این ســازمان درآمدهای تبلیغاتی ناشی از پخش 
مسابقات ورزشی در سال ۹۹ را به حساب خزانه داری 
کل کشور براساس ســهم تعیین شده به صورت کامل 
واریز کرده اســت و درباره سال ۱۴۰۰ نیز، بخشی از این 

درآمدها پرداخت شده است.

 عیسی آل کثیر فصل را از دست داد
عیســی آل کثیر دچــار مصدومیــت از ناحیه رباط  �

صلیبی شــد و ادامه فصل را از دست داد. به گزارش 
فوتبال ۳۶۰؛ عیســی آل کثیر، در اواسط دیدار با پدیده 
به دلیل آســیب دیدگی قادر به ادامه بازی نشد. نتایج 
معاینات پزشکی پس از سه روز مشخص کرد که رباط 
صلیبی این بازیکن پاره شده و این مهاجم قادر به بازی 
در ادامه فصل نیست. آل کثیر پس از پایان لیگ نوزدهم 
به پرسپولیس پیوســت و در مدت ۱۷ ماه عضویت در 
پرسپولیس، شــش ماه را به خاطر محرومیت از دست 
داد و حالا بار دیگر باید مدت تقریبا مشــابهی را دور از 

میدان بگذارد.
آل کثیر گل زنی در ۴ جام مختلف

آل کثیر در ۴۳ بازی برای پرسپولیس به میدان رفته 
و ۱۵ گل به ثمر رسانده که بعضی از این گل ها، گل های 
بسیار حساسی بوده است. از جمله این گل ها می توان 
به گل سرنوشت ســاز در دیدار با السد قطر، دبل مقابل 
پاختاکور، گل زنی در دربی و گل پیروزی در ســوپرجام 
اشاره کرد. این بازیکن سابقه گل زنی برای پرسپولیس 
در لیگ، جام  حذفی، سوپرجام و لیگ قهرمانان آسیا را 
دارد. عیسی دو پاس گل هم در پرونده خود دارد. یکی 
از تخصص های آل کثیر کســب پنالتی هم هســت که 
پنج بار موفق شده برای پرسپولیس پنالتی بگیرد و در 
مدت حضور این بازیکن در پرسپولیس، بازیکنی کارنامه 

بهتری در زمینه گرفتن پنالتی نداشته است.
آیا پرسپولیس با گل زنی غریبه می شود؟

عیســی آل کثیر در کنار مهدی عبــدی با چهار گل 
بهترین گل زن پرسپولیس در این فصل از لیگ برتر است 
و این تیم با ۱۹ گل بهترین خط حمله لیگ را در اختیار 
دارد. یحیی گل محمدی برای ادامه فصل باید تیم خود 
را به نبود این مهاجم خوزســتانی عادت دهد. اتفاقی 
که همان طور که اشــاره شد، مســبوق به سابقه است. 
پرســپولیس در مدت شــش ماه محرومیت آل کثیر، در 
۲۱ مســابقه در رقابت های مختلف بــه میدان رفت و 
در این دیدارها در هر بازی به طور متوسط ۱٫۳۸ گل به 
ثمر رســاند. این در حالی است که پرسپولیس در زمان 
حضور آل کثیــر در هر بازی ۱٫۷۳ گل به ثمر رســانده 
اســت و بازگشت عیســی، رشــد ۲۵درصدی در آمار 
گل زنی این تیم به همراه داشــت. پرسپولیس در زمان 
محرومیت آل کثیر، از نظــر نتیجه گیری هم دچار افت 
شــد و در ۲۱ بازی که آل کثیر غایب بــود در ۵۲ درصد 
مسابقات به پیروزی رسید ولی با آل کثیر پرسپولیس در 
۷۰ درصد مسابقات به برتری دست یافت و نرخ پیروزی 
پرســپولیس با عیسی ۳۵ درصد افزایش یافت. شرایط 
فعلی پرســپولیس با زمان محرومیت عیسی تا حدی 
متفاوت است. عیسی آل کثیر زمانی توسط کنفدراسیون 
فوتبال آسیا جریمه شد که فرصت نقل و انتقال تابستانی 
رو به اتمام بود و عملا ایــن تیم زمان لازم برای جذب 
بازیکن باکیفیت را نداشــت ولــی در حال حاضر پنجره 
نقل و انتقال زمستانی پیش روی پرسپولیس است علاوه 
بر ایــن در آن روزها مهدی عبدی مهاجم بی تجربه ای 
محسوب می شــد ولی این بازیکن جوان در حال حاضر 
مهاجم قابل اعتمادی به شــمار می آید و گل محمدی 

می تواند روی او حساب ویژه ای باز کند.

پیشنهاد غیرمنتظره 
برای سردار آزمون

ســردار آزمون مهاجم تیم ملی ایــران مورد توجه  �
یکی از باشــگاه های بــزرگ دنیا قرار گرفته اســت. به 
گزارش فرارو، ســردار آزمون ایــن روز ها تبدیل به یکی 
از چهره های جذاب بازار نقل و انتقالات شــده است. او 
که تا چند ماه دیگر قراردادش با باشــگاه زنیت به پایان 
می رسد، حالا قیمت بسیار پایینی دارد و به همین دلیل 
مشــتریان متنوعی از فوتبال اروپا به سراغش می آیند. 
از آنجا که ســردار آزمون در انتهــای فصل بازیکن آزاد 
می شود و می تواند به صورت رایگان به هر تیمی برود، 
باشگاه زنیت در نظر دارد این بازیکن ایرانی را در همین 
زمستان بفروشد تا حداقل، پول اندکی از کنار فروش او 
به دست بیاورد. جدی ترین مشتری سردار آزمون در این 
روز ها باشــگاه لیون فرانسه است. این باشگاه به زنیت 
برای خرید ســردار آزمون پیشــنهاد سه میلیون یورویی 
داده که تا به الان مورد قبول زنیتی ها واقع نشده است. 
باشگاه نیوکاسل انگلیس هم دیگر باشگاهی است که 
برای سردار آزمون پا پیش گذاشته و رقم پیشنهادی آنها 
چهار میلیون پوند است. به تازگی  اما رسانه های ایتالیایی 
از پیشنهادی غیرمنتظره برای سردار آزمون خبر داده اند 
که این یکــی در نوع خود جالب اســت؛ رســانه های 
ایتالیایی مدعی شــده اند ســردار آزمون در فهرســت 
خرید های زمستانی باشگاه یوونتوس قرار گرفته است. 
البته سردار به تازگی و بعد از مصدومیت فدریکو کیه زا 
به فهرســت خرید یوونتوس اضافه شده و عنوان شده 
سبک بازی ســردار آزمون و قیمت مناسب این مهاجم 
باعث شــده تا آلگری، ســرمربی یوونتوس از مسئولان 
تیمش بخواهد  زمینه را برای ورود این مهاجم ایرانی به 
باشگاه یوونتوس فراهم کند. این خبر در شرایطی مطرح 
می شود که رسانه های فرانسوی از توافق شفاهی سردار 
آزمون با لیون خبر داده و نوشته اند او در نقل و انتقالات 

زمستانی راهی لیگ یک فرانسه خواهد شد.

برنامه

چهارشنبه ۲۲ دی
وستهام – نوریچ ۲۳:۱۵ �
تونس – مالی ۱۶:۳۰ �
موریتانی – گامبیا ۱۹:۳۰ �
گینه – ساحل عاج ۲۲:۳۰ �
تاتنهام – چلسی ۲۳:۱۵ �

 داســتان حذف اســتقلال و پرســپولیس از لیگ 
قهرمانــان آســیا ابعاد جدی تــری به خــود گرفته 
به طوری کــه در ۴۸ ســاعت اخیر واژه هایــی مانند 
«جعل» و از آن بدتر «خیانت» هم به آن اضافه شده 
است. این موضوع کار را به مجلس شورای اسلامی 
هم کشــانده و حــالا چندین نماینــده، دقایق زیادی 
درباره حذف این دو تیم صحبت کرده و می کنند. در 
تازه ترین مورد محمود احمدی بیغش، نماینده شازند 
و عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی 
مجلــس، با لحنی بلند و رســا که گویــی برگرفته از 
عصبانیتــی بحث برانگیز اســت، صحبت هایی را در 
صحن مجلس بیان کرده کــه برخلاف نظر خودش 
و البته نطق بلندبالایی که داشــت، نه تنها نمی تواند 
گره گشــای وضع موجود باشــد بلکه ممکن اســت 
شرایط را برای فوتبالِ نحیف ایران سخت و دشوارتر 
کند. او مشخصا از صحبت های داریوش مصطفوی 
در تلویزیون و حرف هایش خطاب به احمد راستینه، 
دیگر نماینده مجلس، برآشــفته شــده و از پس این 
برآشــفتگی متنی بــرای قرائــت در صحن مجلس 
آماده کرده که نهایتا کار را به جایی برســاند تا خط و 
نشــان بکشــد که کســی را که به نماینــده مجلس 
توهین کند یا حرفی بزند که باب میلش نباشــد، باید 
«چنیــن کرد و چنان». بــه آن بخش از صحبت های 
نماینده شــازند در این مطلب اشــاره ای نمی شــود 
و چندان هــم اهمیتی ندارد ولــی بخش دیگری از 
صحبت هــای او می تواند زنگ خطــری جدی برای 
فوتبــال ایران به صــدا درآورده و حتی این فوتبال را 
به کام تعلیق هم بکشاند. محمود احمدی بیغش با 
اشاره به حذف دو تیم مطرح ایرانی از آسیا می گوید: 
«آن قدر دســت روی دســت گذاشــتند کــه جمعه 
ســیاه برای فوتبال کشــور رقم خورد و فاجعه ای به 
بار آمد که کسی نتوانســت آن را جمع کند. عاملان 
ایــن اتفاق تلخ به خاطر وضعیت ســیاهی که برای 
ورزش کشــور رقم زده اند، به جــای اینکه محاکمه 
علنی شــوند، با پررویی و گســتاخی هرچه  تمام تر از 
تریبون رســمی صداوسیما، دســت پیش گرفتند تا 
پس نیفتند». بخش خطرناک حرف های این نماینده 
مجلس جایی اســت که او مســتقیم رئیس جمهور، 
وزیــر ورزش و معــاون پارلمانــی رئیس جمهور را 
خطــاب قرار می دهد و می گوید: «بدانید و هوشــیار 

باشید اراده ای مرموز، مسموم و مرصوص در مافیای 
فوتبال به دنبال ضربه زدن به کشور بوده و در سطوح 
مختلف پی  بدنامی دولت جدیــد می گردند. در این 
عرصه پرطرفدار باید ورود شود و با پاک سازی جریان 
مخرب، کار به جوانــان متدین و تحصیل کرده حوزه 

ورزش سپرده شود».
کاری به درست یا غلط بودن ادعای نماینده شازند 
در این مورد نباید داشت  ولی مسئله اینجاست فردی 
که گلوی خود را با صدای بلند مورد آزار قرار می دهد 
تا این جملات را فریاد بزند، آیا نگران شنیده شــدنش 
توسط کنفدراسیون فوتبال آســیا و در نهادی بالاتر، 
توســط فیفا نیســت؟ احمدی بیغش که خودش را 
دلسوز فوتبال جلوه داده، رســما از رئیس جمهور و 
وزیر ورزش می خواهد با حذف نفراتی در فدراسیون 
فوتبــال، به زعم خودش، پاک ســازی ای در این نهاد 
صــورت دهد. حال آیا نماینده شــازند قبــل از بیان 
رســمی این اظهارات در مجلس، ذره ای به این نکته 
فکر کرده که حرف هایش مصداق بارز دخالت دولت 
در امور فدراسیون هاست و عواقبش می تواند منجر 
به تعلیق فوتبال ایران شــود؟ او به خاطر حذف دو 
تیم اســتقلال و پرسپولیس از آســیا ناراحت است و 
می گویــد کام جوانان تلخ شــده ولی به راســتی اگر 
فوتبال ایران با این اظهارات نســنجیده تعلیق شود 
آیا آن وقت امثال همین نمایندگان حاضر به پذیرش 

اشتباهاتی که در این عرصه داشته اند، می شوند؟

البته ایــن اولین بار نیســت کــه احمدی بیغش 
خودش را درگیر مســائل فوتبالی می کند و ســعی 
می کند بــا ربط دادن آن به مــواردی تقریبا  نامرتبط، 
از نمایندگان مجلس  چهره های معصومی ترســیم 
کند که اصلا در تصمیم گیری ها اشــتباهی نمی کنند. 
نزدیک به یک دهــه قبل او با حضور در برنامه ۹۰ و 
زمانی که هنوز این برنامه در صداوسیما و شبکه سه 
جای رفیعی داشت، سعی کرد عادل فردوسی پور را 
فرد بی ایمانی جلوه دهد تا حرف هایش را به کرسی 
بنشاند. در آن زمان بحث بر سر انتقال تیم نفت تهران 
به اراک و به قول احمدی بیغش به اســتان مرکزی 
بود؛ در شــرایطی کــه بســیاری از فوتبالی ها چنین 
تصمیمی را سیاســی و در جهت نابودکردن فوتبال 
قلمــداد می کردند، احمدی بیغش تمام و کمال از آن 
تصمیــم حمایت کرد و حق را به نمایندگان مجلس 
داد که برای کشور تصمیمات درستی می گیرند. او با 
انتقاد از اینکه گفته می شود نمایندگان مجلس برای 
رأی داشــتن در دور بعدی، دست به چنین اقداماتی 
می زنند تا برگ برنده ای در انتخابات داشــته باشند، 
این جملات را تهمت به نمایندگان مجلس توصیف 
کــرد. بیغش فــارغ از اینکه چنیــن تصمیماتی چه 
ضربه مهلکی بر پیکره فوتبــال وارد می کنند، از این 
گفت که چنین تصمیماتی برای تمرکززدایی از تهران 
صورت گرفته اســت ولی هرگز جواب درستی به این 
پرسش نداد که چرا هزینه انتقال یک تیم تهرانی به 

اراک و استان مرکزی، صرف آموزش و تیم داری بین 
جوانان همان شهر و استان نمی شود؟

حالا هم به نظر می رســد نماینده کنونی شازند، 
پیش از آنکه نســنجیده دربــاره فوتبال، حوزه ای که 
احتمــالا تخصص چندانــی در آن نــدارد، صحبت 
کند، بهتر اســت لیوانی آب بنوشــد و در آرامش به 
این مســئله فکر کند که آیا پروسه حذف استقلال و 
پرسپولیس از آسیا فقط مربوط به این روزهاست؟ او 
بهتر است بیشتر به این نکته فکر کند که چرا با وجود 
یک دهه وعده برای واگذاری استقلال و پرسپولیس 
به بخش خصوصی، دولت ها دســت از ســر این دو 
باشــگاه برنمی دارند و می خواهند همواره دســتی 
بر آتش باشــگاه داری داشته باشند؟ احمدی بیغش 
که خودش مدت هــا در دولت های مختلف نماینده 
مجلــس بوده، بهتر اســت قبــل از آنکه بــه دنبال 
راپورتچی های داخلی باشــد، از خودش این ســؤال 
را بپرســد که تا چه زمانــی، دو تیم مطــرح ایرانی 
بــا میلیون ها هــوادار، باید بــا پرونده ســازی، لابی، 
کدخدامنشــی و ریش گرو گذاشــتن، بــا ترس و لرز 
پا به آســیا بگذارنــد؟ نهایتا اگر نماینده شــازند این 
روزهــا خیلی دغدغــه فوتبال دارد، بهتر اســت در 
پرونده اساســنامه فدراسیون فوتبال که مدت هاست 
در راهــروی مجلس گیر کرده آســتینی بــالا بزند و 
در فاصلــه اندک مانــده به ددلاین فیفــا به فوتبال 
ایــران، اساســنامه را این طرفــی یا آن طرفــی کند. 
شــاید زمانی که مســئولان فیفا برای مرور اظهارات 
تــازه احمدی بیغش در مجلس و از تریبون رســمی 
داشــتند که رئیس جمهور و وزیر ورزش را با صدای 
بلند دعوت به دخالت در چیدمان فدراسیون فوتبال 
می کند و می خواهد جوانــان متدین و تحصیل کرده 
در این نهاد بر ســر کار بیایند، به یادشان بیاید که این 
نماینده دغدغه اساسنامه فدراسیون فوتبال ایران را 
هم که به تصویب دولت و قوه قضائیه رســیده ولی 

در مجلس گیر کرده، داشته است.
نهایتا اینکه دغدغه احمدی بیغش ها برای مبارزه 
با فساد در فوتبال ستودنی است و مورد حمایت ولی 
نباید فراموش کرد یک نماینده مجلس نباید به دلیل 
حب و بغض نسبت به یک مورد یا یک شخص خاص، 
اسیر اظهاراتی شود که ممکن است روی سرنوشت 

کلی فوتبال تأثیر منفی بگذارد.

آقای احمدی بیغش، بفرمایید یک لیوان آب!

 شــرق: فاضل آتراچالی، کاپیتــان تیم ملی کبدی 
ایران، بــرای هفتمین ســال پیاپی اســت که در 
لیگ ســتارگان هنــد بازی می کند. دســتمزدهای 
ناچیزی که در لیگ ایران وجود دارد، باعث شــده 
تا اولویــت او، همچنان حضور در این مســابقات 
باشد؛ مســابقاتی که بهترین نفرات دنیا را در خود 
جای داده و قراردادهای میلیاردی دارد. آتراچالی 
سال اولی که به لیگ کبدی ستارگان هند راه یافت، 
رقم قراردادش ۲۰ میلیــون تومان بود؛ اما به مرور 
و پــس از قهرمانی ایــران در بازی های آســیایی 
۲۰۱۸ جاکارتا، با قــراردادی نزدیک به دو میلیارد 
تومان، به گران تریــن بازیکن این رقابت ها تبدیل 
شد. به طوری که لقب «سلطان فاضل» را هم به او 
دادند. فاضل در این فصل از لیگ ستارگان با یکی 
از تیم هایی قرارداد بســته (مومبای) که حتما روی 
ســکو خواهد بود. هرچند که خودش معتقد است 
مومبای شــانس اصلی قهرمانی اســت. آتراچالی 
گفت وگوی کوتاهی با «شرق» داشت که خواندنش 

خالی از لطف نیست.

 از برنامه های تــان بگویید. ایــن روزها چه  �
می کنید؟

همچنان در لیگ ســتارگان مشــغول هستم. از 
سال ۲۰۱۴ تا به الان در رقابت ها حضور دارم. البته 
کرونا این مســابقات را هم تحت تأثیــر قرار داد و 
یک ســال و نیم برگزار نشد. خوشبختانه الان شرایط 
در هند خوب اســت و با حفــظ پروتکل ها و بدون 
تماشــگر بازی ها برگزار می شود. من امسال با تیم 
مومبای که اسم ایرانی اش همان بمبئی می شود، 
قــرارداد دارم. تا الان هفت بــازی انجام داده ایم 
و ســوم جدول هســتیم. لیگ اوایل اســفند تمام 

می شود و تا آن موقع باید ۲۲ بازی انجام بدهیم.
 مومبای روی سکو می رود؟ �

بله، ما صد درصد شــانس قهرمانی هســتیم. 
ابتــدای مســابقات تیم هنــوز جمع و جــور نبود. 
بازیکنان جوانی داشتیم که خیلی با هم هماهنگ 
نبودیم. در حال حاضر شــرایط خوب است. به جز 
من، محسن مقصودلو دیگر ملی پوش ایران در این 
تیم حضور دارد. تمام تلاش مان را می کنیم که به 

قهرمانی برسیم.
 بازی کــردن در هنــد برایتان خســته کننده  �

نشده؟
نه اصلا. سقف ورزش حرفه ای در رشته کبدی 
همین جاســت. به هر حال این ورزش مال هندی ها 
است و قدرت بلامنازع این رشته در جهان هستند. 
من نمی توانــم جایی از اینجا بهتر برای بازی کردن 
پیدا کنم. خوشــبختانه مبلغ دستمزدها هم خوب 
اســت. البته ما به روپیــه پول می گیریــم؛ اما آن 
را بــه دلار تبدیــل می کنیم و به ایــران می آوریم. 
اوضاع ورزش کبدی در ایران اصلا خوب نیســت. 
ســخت افزار و امکانات وجود ندارد. ورزشــکاران 
به لحــاظ مالی پشــتیبانی نمی شــوند. با این حال 
کبدی ایــران پا به پای هند پیشــرفت کرده. ما بعد 

از ســال ها توانســتیم عنوان قهرمانــی بازی های 
آســیایی را از آنهــا بگیریم. کبدی ایــران به جایی 
رســیده که در حال حاضــر ۱۶ نفــر از بازیکنان آن 
در لیگ ســتارگان حضور دارند؛ به طوری که ایران 

پرتعدادترین لژیونرها را در این رقابت ها دارد.
 کبدی کاران ایرانی چقدر به بهترشــدن لیگ  �

ستارگران هند کمک کردند؟
لیگ ســتارگان که همیشــه با کیفیت بوده؛ اما 
از وقتــی ایرانی ها هم آمدند، ســطح خیلی بهتر 
شــده که هر ســاله ما را جذب می کننــد. این قدر 
برای هندی ها پراهمیت شــدیم کــه در تبلیغات 
تلویزیونی شــان از ما استفاده می کنند. به طوری که 
در هند همه بازیکنان ایرانی را می شناســند؛ اما در 
ایران متأســفانه این طور نیست و کسی بازیکنان را 
نمی شناســد. کبدی هم بعد از این ما در بازی های 
آســیایی جاکارتا قهرمان شــدیم، بیشــتر به مردم 

معرفی شد.
 بعد از لیگ ستارگان برنامه تان چیست؟ �

منتظر می شــویم تا برای حضور در تیم ملی به 
اردوها دعوت شویم. تابستان سال آینده بازی های 

آسیایی ۲۰۲۲ را داریم.
 فکر می کنید بتوانید از عنوان قهرمانی تان در  �

این بازی ها دفاع کنید؟
نشــدنی نیست؛ اما خیلی ســخت است. با این 
حمایتی کــه از بچه ها می شــود و روزی ۲۰ هزار 
تومان به آنها حق اردو می دهند، نمی توان دوباره 
انتظــار مدال طلا داشــت. بحث مــن فقط مالی 
نیســت، حرفم این اســت که ما بایــد یک عزت و 
احترامی هم داشته باشــیم. نزدیک چهار سال از 
بازی های قبلی گذشــته و هیچ تغییری در شرایط 
ما ایجاد نشده اســت. البته این حق اردوها چهار 
ســال پیش برای افراد مجرد هشــت هزار تومان و 
برای افراد متأهل ۱۰ هزار تومــان بود که الان تازه 
۲۰ هزار تومان شده است. از طرفی کبدی ایران به 
لحاظ فنی از هند ضعیف تر اســت. ما باید بتوانیم 
این نقطه ضعــف را هم برطرف کنیــم. ما در کار 

تیمی از آنجا جلوتر هستیم و در جاکارتا هم با کار 
تیمی هند را شکست دادیم. اگر می خواهیم دوباره 

قهرمان شویم، باید تیم یکدستی را جمع کنیم.
 قهرمانی شما در بازی های آسیایی کار بزرگی  �

این فاصله  کبــدی در  بود؛ یعنی فدراســیون 
نتوانسته یک اسپانسر برای تیم ملی بگیرد که به 

این شکل به ملی پوشان حقوق ندهد؟
فدراســیون می گوید این حــق اردوها از طرف 
کمیته ملی المپیک تعیین می شــود. خود ما بارها 

در بازدیدهایی که مســئولان ایــن کمیته از اردوها 
دارنــد، این مشــکل را مطرح کردیم؛ امــا اتفاقی 
نیفتاده است. من ۱۲ سال است که عضو تیم ملی 
هستم. ســه بازی  آســیایی و چند دوره مسابقات 
جهانی رفتم کــه در همه آنها مدال آور بودیم؛ اما 
دارم ماهــی ۹۰۰ هزار تومان از صندوق حمایت از 
قهرمانان و پیش کســوتان حقوق می گیرم. آن هم 
تازه شش ماه است که شده ۹۰۰ هزار تومان. جالب 
اینجاســت که حق اردوها هم درســت پرداخت 
نمی شــود. جالب تر اینکه از مبلغ قراردادهای مان 
در هنــد هم باید ۱۰ درصد را به فدراســیون کبدی 
بدهیم. من اگر یک میلیارد از لیگ ســتارگان بگیرم، 
باید صد میلیون آن را به فدراسیون به عنوان مالیات 
بدهم. در واقع ما با ایــن مالیات ها پیش پیش حق 
اردوهای ۲۰ هزارتومانی را به فدراسیون می دهیم. 
متأســفانه از کبدی خوب حمایت نمی شود. البته 
در اردوهای تیم ملی وقتی با ملی پوشــان ســایر 
رشــته ها برخورد می کنیم، می بینیــم که آنها هم 
همین گلایه ها را دارند. مثلا بچه های بوکس هم از 
شرایط ناراضی اند. من اهل گرگانم. وقتی مسابقه 
یا اردویی در بندعباس می گذارند، باید از شمال به 
جنــوب ایران بروم. هزینه هواپیمای من دو میلیون 
تومان می شود؛ اما در نهایت کمک هزینه ای که به 
من می دهند، ۳۰۰ هزار تومان بیشــتر نیســت؛ اما 
وقتــی می خواهم به هند بروم، از همین گرگان ریز 

فاکتورهایم را می دهند تا به هند برسم.

«سلطان» فاضل: با 20000 تومان حق اردو، توقع قهرمانى نداشته باشید
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